
1 
 

Zápis ze 159. jednání Antibyrokratické komise MZe 
konaného dne 26. 2. 2025 

 
Přítomni: Ing. František Winter, Bc. Daniela Augustinová, Ing. Josef Stehlík, Ing. David Brož, Josef 

Hlahůlek, Vít Hejna, Ing. Kateřina Pospíšilová, Ph.D., Ing. Jiří Černý                                        

Omluveni: Bc. Kateřina Urbánková, Ing. Petr Bendl, Jaroslav Havel, Ing. Eliška Svobodová, Ing. Josef 

Čech, Ing. Bohumil Belada, Ing. Tomáš Kosař, Mgr. Petr Milas, PhDr. Marcela Pánková, Ph.D. 

Hosté 

Mgr. Klára Gorgoňová - vedoucí Kanceláře generálního ředitele SZIF 

JUDr. Radan Večerka - náměstek člena vlády MZe 

Ing. Miroslav Skřivánek Ph.D. - náměstek člena vlády MZe 

Mgr. Daniel Albrecht - vedoucí Oddělení vnější legislativy MZe 

Mgr. Jaroslav Hejátko - vedoucí Oddělení vnitřní legislativy MZe  

Ing. Karolína Menclová - ředitelka ČMSZP  

   

1.     Úvod 

Úvodem předseda komise Ing. Winter informoval o programu 159. jednání ABK MZe: 

▪ schválení programu 

▪ kontrola a připomínky k zápisu ze 158. jednání ABK MZe 

▪ kontrola plnění úkolů z minulého jednání 

▪ nové podněty 

▪ různé, diskuse  

▪ závěr a stanovení termínu příštího jednání ABK MZe 

Výše uvedený program byl schválen všemi přítomnými členy komise.  

2.     Kontrola zápisu ze 158. jednání ABK MZe                                                                                                

Zápis ze 158. jednání ABK MZe byl schválen členy komise. Pan předseda představil nové členy - Ing. 

Kateřina Pospíšilová nahradila Ing. Renatu Baslerovou (zástupce Národní sítě Místních akčních skupin 

České republiky, z.s.) a Ing. Jiří Černý vystřídal Ing. Jana Doležala (zástupce Agrární komory ČR). Dále 

pan předseda provedl kontrolu plnění úkolů vyplývajících z minulého jednání ABK dle zápisu: 

•   Ing. Winter - podnět č. 745 Pohotovostní plán vs. Havarijní plán; podnět č. 834 Novela vodního 

zákona - havarijní plán: komise obdržela podnět na téma formuláře Pohotovostní plán vs. Havarijní 

plán. Autor se dotazuje, zda by se státní instituce nedohodly a neudělaly jeden interaktivní formulář 

(podrobně viz předchozí zápis z jednání ABK MZe). Viz předchozí jednání: v senátu se schvaluje 

“havarijní” novela vodního zákona, vznikne nový digitální registr (registr výpustí odpadních vod nebo 

závadných látek), havarijní plány se budou aktualizovat a jakmile bude zákon schválený, tak 

proběhnou jednání k návrhu novely havarijní vyhlášky za účasti zástupců MŽP, MZe, VPÚ a dalších 

účastníků. 
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Ing. Winter - na malém jednání (29. 1. 2025) jsme od Ing. Stehlíka obdrželi informaci, že pohotovostní 

plány byly zrušeny. Nově se vede diskuse nad tím, zdali zemědělci budou muset vkládat do ISPOP 

každou aktualizaci při změně havarijních plánů. 

Ing. Stehlík - rovněž by bylo vhodné oslovit ústředního ředitele SVS, aby informoval své zaměstnance  

o těchto změnách bezodkladně po ukončení legislativního procesu. 

Ing. Winter - ano toto bude potřeba, nyní se v praxi setkávám s tím, že oblastní veterináři o těchto 

plánovaných změnách nejsou informováni. 

úkol: Ing. Winter - podnět zůstává ve sledování do ukončení legislativního procesu, pozvat  

na dubnové jednání ABK zástupce SVS (zabezpečí Bc. Augustinová). 

 

•  Ing. Winter, Bc. Urbánková - podnět č. 791 Podněty k ekologickému zemědělství/Národní katalog 

opatření k nesouladům: komise obdržela podnět, ve kterém tazatel uvádí, že v rámci povinných 

školení příjemců dotací EZ byl představen na MZe letos vznikající Národní katalog opatření  

k nesouladům, které jsou rozděleny dle závažnosti do čtyř kategorií (podrobně viz zápis z předchozího 

jednání). 

Ing. Winter - v listopadu 2024 jsme obdrželi znění Národního katalogu opatření pro potřeby ABK MZe. 

Ze strany komise byly zpracovány připomínky a bylo domluveno uskutečnit jednání zástupců ABK  

a ŘO Ing. Zedka. K tomuto jednání zatím nedošlo. 

úkol: Ing. Winter - opakovaně kontaktovat Ing. Zedka a uskutečnit výše uvedené jednání (Ing. Winter, 

Ing. Stehlík, Bc. Urbánková). 

 

•  Bc. Urbánková - podnět č. 792 Ekologické zemědělství - školení: komise obdržela podnět, ve kterém 

se uvádí povinnost 1x za závazek absolvovat povinné školení k EZ. Toto povinné školení odborně 

„vede“ ÚKZUZ, který si „vysoutěžil“ Bioinstitut, o.p.s., který pro něj školení realizuje s poplatkem 

1700/osobu/školení. Na druhou stranu řada organizací (často s podporou v rámci opatření PRV 

„vzdělávací akce“) nabízí školení pro ekologické zemědělce s odbornou tématikou EZ, bezplatně. Tato 

školení ale nejsou způsobilá pro uznání podmínky „odborného školení“ v rámci dotací. Je nesmyslné 

nutit zemědělce absolvovat zpoplatněné školení, které má často podobnou náplň jako jiná odborná 

školení, která jsou ale pro zemědělce zdarma.  

Ing. Winter - informace z Monitorovacího výboru jsme uvedli v předchozím zápisu z jednání. Návrhy 

ze strany ABK byly projednány a požádali jsme Ing. Kunu o zaslání vyjádření, co vše bylo Poradou 

vedení schváleno. 

Ing. Kuna: 

• dne 22.1. 2025 byla schválena novela NV 81/2023 Sb., o stanovení podmínek provádění 

opatření ekologické zemědělství. Touto novelou byl upraven text § 9, podmínka splnění 

absolvování povinného školení byla prodloužena do konce pátého roku trvání závazku. 

• od roku 2025 je umožněno absolvovat povinné školení také formou online (technické zajištění 

přes UZEI) se sníženým poplatkem 850 Kč (úhrada odborných lektorů). Pro rok 2025 je 

naplánováno jedno online školení v březnu, zaměřené na nejpočetnější kategorii EZ zemědělců - 

hospodaření na TTP. Druhé online školení je plánováno na říjen 2025. Z technických důvodů bude 

školení omezeno na 400 přihlášených. Zároveň jsou v běhu i školení fyzická. Možnost dodatečných 

online školení není vyloučena. 
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• na UZEI (garant za výpočet plateb EZ) byl zadán požadavek na přepočtení plateb EZ - 

odstranění transakčních nákladů za školení. Předpoklad je představení této změny v kalkulacích 

plateb v rámci modifikace Strategického plánu SZP na Monitorovacím výboru ve dnech 17 - 18. 6. 

2025 a následně projednání s Evropskou komisí. Po schválení této změny bude možné od roku 

2026 zrušit povinnou platbu za školení a uhradit tyto náklady z prostředků Technické pomoci SP 

SZP. 

úkol: Ing. Winter - podnět ponecháváme ve sledování. 

 

•  Ing. Winter - podnět č. 809 Kontroly u minimlékáren: komise obdržela podnět, ve kterém autorka 

uvádí - KVS v naší sýrárně naplánuje kontrolu, která musí každý rok proběhnout. Produkujeme max. 

25 l mléka / 24 hod. Zajímá ji, z jakého předpisu vyplývá, že na každou faremní minimlékárnu  

s vlastní výrobou musí každoročně chodit kontrola.  

Ing. Winter - na posledním jednání jsme požádali Mgr. Wolfa a Ing. Čecha, aby referovali za ABK panu 

ministrovi návrh na řešení podnětu tak, jak zde několikrát navrhoval Ing. Stehlík (viz předchozí zápis). 

úkol: Ing. Winter - viz výše uvedené, prosím informovat členy komise o výsledku, ideálně do malého 

jednání komise (26. 3. 2025). 

 

•  Ing. Belada - podnět č. 816 Snížení administrativní zátěže v oblasti evidence pesticidů: jedná se  

o dvě oddělené evidence: Evidence 2 D kódů pro distributory na úložišti ÚKZÚZ (zde je povinnost 

hlásit každý pohyb) a Povinnost pro zemědělce hlásit každý měsíc elektronicky do aplikace. 

Ing. Winter - podnět jsme projednali na malém jednání ABK dne 29. 1. 2025 s ŘO Ing. Götzovou. 

Ing. Götzová - používaný software se snažíme zlepšovat a upravovat dle požadavků, které dostáváme 

právě na základě různých chyb, a aby nebyl uživatelsky komplikovaný. ÚKZÚZ má na svých stránkách 

postupy, co a jak dohledat, upravit (bude zaslán link). Pokud máte konkrétní podněty, co lze 

zjednodušit a upravit, prosím o jejich zaslání, budeme se jimi zabývat.  

Ing. Winter - dále bylo na malém jednání domluveno, že ŘO Ing. Götzová zašle uvedený link členům 

komise a zjistí u ÚKZÚZ, zdali ten evidované pohyby a přesuny pesticidů (dovoz - prodej - konečný 

zemědělec) nějakým způsobem využívá. Dále bylo navrženo, že v případě potřeby se může svolat 

pracovní skupina se zemědělci z praxe, kteří systém používají, aby se jeho nedostatky vychytaly co 

nejlépe a mohly se problémy konkrétně projednat a řešit. 

Bc. Augustinová - Ing. Götzová zaslala komisi vyjádření, ve kterém uvádí následovné:  

 „…prověřila jsem ustanovení o možnosti použití výjimky podle čl. 3 + 4 nařízení 2023/564. 

Možnost použití výjimky se netýká samotné povinnosti vedení evidence v elektronické podobě  

od 1. 1. 2026, ale jen možnosti prodloužení lhůty pro převedení do elektronické formátu. Podle 

tohoto nařízení může ČS lhůtu 30 dní od aplikace zkrátit nebo naopak (ale to jen do konce roku 

2029) lhůtu prodloužit. Vždy ale musí být data v elektronickém formátu k dispozici do 31. 1. 

následujícího roku. Ustanovení v čl. 4 nám také umožňuje vyžádat si záznamy v elektronickém 

formátu do 10 pracovních dnů. My jsme v zákoně výjimky využili a stanovili jsme lhůtu  

pro převedení do elektronického formátu delší, a to do konce následujícího měsíce od data použití 

POR  (text nařízení přikládám v příloze). Dále zasílám link na web ÚKZUZ, kde jsou k dispozici 

otázky a odpovědi k 2D kódům Registrace distributorů POR | ÚKZÚZ  

Označení přípravků na ochranu rostlin 2D kódy a zasílání dat do datového úložiště | ÚKZÚZ   

Otázky a odpovědi k 2D kódům a zasílání dat o uvádění POR na trh do úložiště | ÚKZÚZ 

https://ukzuz.gov.cz/public/portal/ukzuz/pripravky-na-or/registrace-distributoru-por-2D
https://ukzuz.gov.cz/public/portal/ukzuz/pripravky-na-or/neviditelny-1/index-2
https://ukzuz.gov.cz/public/portal/ukzuz/pripravky-na-or/neviditelny-1/otazky-a-odpovedi-k-2d-kodum-a-zasilani-dat-o-uvadeni-por-na-trh-do-uloziste


4 
 

Konzultovala jsem registraci mezi jednotlivými články s kolegou Svobodou z ÚKZUZ a nejen, že je 

taková informace pro ÚKZUZ důležitá kvůli pohybu přípravků, ale navíc je praktická i pro 

zemědělce, protože se v systému mohou podívat, který distributor přípravek má a snadněji ho 

objednat.“ 

úkol: Ing. Winter - podnět ponecháme nyní ve fázi sledování. 

 

•  Ing. Winter - podnět č. 837 Oplocení farmy: autorovi podnětu bylo zasláno stanovisko (viz zápis 

z předchozího jednání) a bylo nám přislíbeno Mgr. Wolfem, že proběhne poučení ze strany ředitele 

SVS směrem na podřízené krajské SVS atd. (jedná se pouze o chovy skotu). 

úkol: Ing. Winter - prosíme Ing. Skřivánka, který si tento dotaz nyní převzal, o informaci, zdali toto 

„poučení“ proběhlo a posléze bude tento podnět z dalšího jednání komise vyřazen. 

 

•  Ing. Winter - podnět č. 838 Zjednodušení žádosti o dotace na genetický zdroj: dle závěru VŘ Ing. 

Jílka z obdrženého stanoviska (viz zápis z předchozího jednání) vyplývá, že se v příštím roce snížením 

administrativní náročnosti podpory genetických zdrojů bude příslušný odbor zabývat a pokusí se tak 

při přípravě Zásad na genetické zdroje pro rok 2025 provést úpravy, které by při zachování zákonných 

povinností vedly ke snížení administrativní náročnosti vůči žadatelům. Vznesli jsme proto dotaz,  

jaké úpravy konkrétně se plánují. 

Bc. Augustinová - komisi byla doručena následující informace (Ing. Hudetzová, Sekce ekologického 

zemědělství, komodit, výzkumu a vzdělávání): 

„Ze strany MZe došlo již ke značnému zjednodušení podávání žádostí o dotace, a to na základě 

níže uvedených bodů, díky nimž byla administrace zjednodušena a umožňuje i rychlejší podání bez 

nutnosti podávat žádosti osobně na podatelnu MZe:  

1. Zřízením elektronických podpisů všech národních koordinátorů, kteří musejí svá stanoviska 

včetně podpisů připojit k žádosti o dotaci. Takto je možné kompletně podat žádosti o dotaci 

elektronicky prostřednictvím datových zpráv. 

2. Výpisy z obchodních rejstříků - není nezbytné dodávat k žádosti úředně ověřenou kopii  

z uvedeného výpisu. Postačuje pouze výpis z elektronické evidence, na který žadatel připojí svůj 

podpis, čímž potvrzuje aktuálnost všech údajů z výpisu.  

Bohužel požadavku ABK nelze vyhovět z legislativních důvodů. Požadavky ABK je však možné 

zohlednit při nejbližší novelizaci zákona o zemědělství a rozpočtových pravidlech, které tyto 

podmínky stanovují. 

Vzhledem k tomu, že změna zákona o zemědělství není zahrnuta v plánu legislativních prací a jeho 

novela v roce 2025 není reálná, je nezbytné postupovat nadále v souladu se současným zněním  

§ 3, odst. 8 zákona o zemědělství, který stanoví že: „součástí žádosti o dotaci musí být doklad 

prokazující jeho oprávnění k podnikání podle zvláštního právního předpisu“. Změnu této zákonné 

podmínky nelze řešit jinak než budoucí novelou zákona o zemědělství.“ 

Ing. Winter - nesouhlasíme s tím, aby jakoukoliv žádost o výpis, kterou má dotyčný úředník 

k dispozici, museli zemědělci tisknout, podepisovat, skenovat a opět zasílat příslušnému úředníkovi. 

Postrádá to logiku a smysl - dotčení zaměstnanci MZe mají přístup do registrů státní správy 

využívaných v zemědělství. Toto je nutno vložit do Pravidel, odbourá se tím další nadbytečná 

byrokracie. 
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Mgr. Albrecht - nevidím důvod, aby z hlediska zásad digitální přívětivosti úřadu, aby si toto nemohl 

dotčený zaměstnanec v registru ověřit, pokud do něj má přístup. 

úkol: Ing. Skřivánek - tento podnět si beru na starost a navrhneme v tomto ohledu změnu Pravidel, 

podat informace na příštím malém jednání. 

 

•  Ing. Winter - podnět č. 839 Odstranění byrokracie v DT 20.A - welfare dojnice: autor uvádí, že je 

třeba dokládat Doklad o registraci osoby v ekologickém zemědělství za sledované období. Tyto 

doklady ale jsou volně přístupné na PF a ministerstvo s nimi disponuje. Prosím o zrušení této 

povinnosti. 

Ing. Winter - požádali jsme o prověření u VŘ Ing. Jílka, zdali slíbený návrh na změnu zásad (viz zápis 

z minulého jednání) byl již implementován do Zásad, případně kdy bude. 

Bc. Augustinová - komisi byla doručena následující informace (Ing. Hudetzová, Sekce ekologického 

zemědělství, komodit, výzkumu a vzdělávání): 

 „Uvedený požadavek je již zahrnut do Zpřesnění Zásad, kterými se stanovují podmínky pro 

poskytování dotací pro rok 2025 na základě § 1, § 2 a § 2d zákona č. 252/1997 Sb. o zemědělství, 

ve znění pozdějších předpisů. Toto zpřesnění bude předloženo na PV ke schválení 6. 3. 2024.“ 

úkol: Ing. Winter - členové komise obdrželi předmětnou část Zpřesnění Zásad, podnět můžeme 

z dalšího jednání komise vyřadit. 

 

 •  Ing. Winter - podnět č. 840 Zatravnění regionální směsí: autor zaslal komisi podnět, ve kterém 

uvádí systémově špatně nastavené podmínky pro poskytování zemědělských dotací na zatravnění 

pozemků regionální travní směsí a zaslal úpravy dotačních podmínek. 

Ing. Winter - viz zápis z předchozího jednání. Komise odeslala na SZIF vyjádření ABK: pro SZIF musí 

být závěr AOPK rozhodující, protože AOPK je ta, kdo v tomto případě určuje pravidla a SZIF by je měl 

respektovat.  

Mgr. Gorgoňová zaslala informaci, ve které se uvádí: „SZIF ve shodných případech při rozhodování 

bude respektovat závěr AOPK.“ 

úkol: Ing. Winter - děkuji za reakci ze strany SZIF, podnět můžeme z dalšího jednání vyřadit. 

 

•  Ing. Brož - podnět č. 842 Přiměřenost sankčního systému v intervencích a projektových opatřeních 

PRV:  

Ing. Winter - na prosincovém jednání bylo dohodnuto, že ABK připraví návrhy na zmírnění sankcí (Ing. 

Brož), ty se posléze projednají se zástupci MZe (Odbor legislativní a právní; oddělení projektových 

opatření ve spolupráci se SZIF). 

JUDr. Večerka - v březnu proběhne jednání o Pravidlech a sankčním systému se zástupci SZIF  

a právním odborem.  Do konce června předpokládám upravenou verzi Pravidel a v červenci 2025 

bude tato verze představena na Monitorovacím výboru. 

úkol: Ing. Winter - prosím Ing. Brože, aby se podnětu věnoval ve spolupráci s JUDr. Večerkou. Budeme 

rádi za pravidelný report, v jaké fází se změna Pravidel nachází. Podnět ponecháme ve sledování. 

 

•  p. Hejna - podnět č. 843 Průvodní list skotu: podnět se týká zrušení průvodního listu skotu, přičemž 

hodně chovatelů o této změně od 1. 4. 2025 neví. Když se od 1. 4. 2025 bude každé ráno připojovat 

několik set zootechniků na Portál farmáře kvůli zvířatům, víme 100 %, že to bude fungovat?  
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Ing. Stehlík - podnět jsem projednal s předsedou představenstva PGRLF doc. Dr. Ing. Kučerou. Nový 

elektronický průvodní list se bude používat pouze tehdy, kdy je potřeba list v tu danou chvíli - tj. 

vytiskne se nový (při prodeji apod.), do té doby je pro vlastní potřeby zemědělce a chovatele platný 

jeho původní stávající list, není potřeba je všechny nyní měnit. 

úkol: Ing. Winter - podnět projedná Ing. Stehlík ještě jednou s předsedou představenstva PGRLF doc. 

Dr. Ing. Kučerou (jak se budou zapisovat např. inseminační záznamy) a podá informace na malém 

jednání 26. 3. 2025. 

 

•  Ing. Winter - podnět č. 844 Žádost o přezkoumání žádosti o dotaci: tazatel zde uvádí, že dochází 

k diskriminaci nejodlehlejšího venkova a diskriminaci podle pohlaví. 

Bc. Augustinová - podnět byl odeslán Ing. Taberymu k posouzení. Z jeho vyjádření vyplývá:  

„Tento případ byl projednáván na poslední přezkumné komisi, zápis je v přípravě a žadatel bude 

včas vyrozuměn.“ 

Bc. Augustinová - stanovisko bylo odesláno tazateli, zatím bez reakce. 

úkol: Ing. Winter - podnět můžeme dále z jednání komise vyřadit. 

 

3.     Rozdělení nových podnětů 

•  Ing. Winter - podnět č. 845 Stížnost na ČPI: podnět obdrželi všichni členové komise k posouzení a 

shodli se na tom, že z hlediska obsahu i možného řešení v rámci snížení byrokracie nespadá 

kompetenčně ABK.   

úkol: Ing. Winter - uvědomit tazatele se závěrem, toto musí řešit s ČPI (zabezpečí Bc. Augustinová). 

 

•  Ing. Winter - podnět č. 846 Digitalizace plateb v rámci SVS: tazatel uvádí, že vzhledem k vývoji 

digitalizace a úpravám legislativy (konec kolků do 31. prosince 2024) je např. u SVS a dalších státních 

organizací potřeba „protlačit“ např. platbu za pomoci mobilních telefonů - tzv. platba na jméno nebo 

platba, kdy terminálem bude mobilní telefon (QR kód apod.). 

Ing. Winter - na malém jednání komise bylo dohodnuto, že Ing. Stehlík a Ing. Lanč projednají tuto 

možnost s panem ministrem na nejbližší PV.  

úkol: Ing. Stehlík - navrhuji pozvat si na dubnové jednání komise ústředního ředitele SVS k diskusi  

na téma hrazení správních poplatků a zjednodušení plateb (zabezpečí Bc. Augustinová). 

 

•  Ing. Winter - podnět č. 847 SPÚ - prodej kravína: tazatel uvádí, že se v jeho případě jedná o účelové 

navyšování ceny za odkup kravína, na kterém hospodaří 30 let (celé znění podnětu obdrželi členové 

komise). Na postup SPÚ si opakovaně stěžoval na MZe, MF i Úřadu vlády, kteří konstatovali, že 

vzhledem k velkému rozdílu mezi odhadem tržním (8 mil) a nabízenou cenou (28 mil), má SPÚ 

privatizaci přehodnotit.  

Ing. Winter - novinkou je, že všechny budovy, které mělo SPÚ, teď spadají pod MF. Konkrétně žadateli 

pomoc nemůžeme, nicméně se o to pokusíme v obecné rovině. 

Ing. Stehlík - pokusím se podnět projednat na MF a vyzvat je ke spolupráci, nebo alespoň zjistit, jaké 

změny se plánují a chystají pro zemědělce. 

úkol: Ing. Stehlík - podat informace k výše uvedenému na příštím jednání. 
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•  Ing. Winter - podnět č. 848 Střet zájmu - obec: tazatelka uvádí, že aktuálně řeší neproplacení části 

dotace žadateli z důvodu střetu zájmů. Žadatel (obec) je trestán za aktivitu, neboť se jedná  

o propojenost přes neziskovou organizaci, které je členem jak obec, tak přes další neziskovou 

organizaci, kde je zástupcem i dodavatel (celé znění podnětu obdrželi členové komise). Obec bude 

podávat žádost o přehodnocení na Přezkumnou komisi. Pokud propojenosti budou řešeny až do této 

úrovně, budou žadatelé demotivováni vůbec žádat nebo hůře, přestanou být v území aktivní, aby se 

do těchto střetů vůbec nedostávali.  

úkol: JUDr. Večerka - podnět projednám na SZIF, informace podám na příštím jednání. 

 

4.     Různé, diskuse 

 

•  Ing. Stehlík - rád bych zde pro informaci uvedl několik změn, které se nás budou týkat v souvislosti  

s Nařízením EU 2023/564 - vedení záznamů o použití POR od 1.1.2026 a projednali jsme je  

na malém jednání ABK dne 29. 1. 2025 společně s ŘO Ing. Götzovou: 

Nařízení Komise EU 2023/564 o obsahu a formátu záznamů o přípravcích na ochranu rostlin (POR) 

vedených profesionálními uživateli zavádí od 1. 1. 2026: 

a) povinnost vést záznamy v elektronické podobě ve strojově čitelném formátu pro „všechny 

profesionální uživatele POR“ (na zemědělské, lesní a nezemědělské půdě);        

b) bezodkladně zaznamenat každé použití POR; 

c) povinnost převést záznamy z písemné do elektronické podoby do 30 dnů ode dne použití;    

** Ing. Stehlík - možnost zavést je do roku 2029. Neznamená to, že se data budou hned odesílat 

ÚKZÚZ, ale zemědělec si je povede v elektronické podobě (jako dosud na papíře). Tzn. při 

případné kontrole a na vyžádání bude již potřeba mít elektronickou formu. Což např. pro 

zemědělce nad 200 ha již funguje. 

d) na žádost příslušného orgánu (ÚKZÚZ) předat záznamy v elektronické podobě bez zbytečného 

odkladu. Pokud příslušný orgán požaduje záznamy v elektronické podobě před uplynutím lhůty 

30 dnů, předá je před uplynutím této lhůty nebo do 10 pracovních dnů, podle toho, co nastane 

dříve. 

e) Povinnost pro subjekt, který provádí aplikace POR na objednávku uživatele pozemku, poskytnout 

mu záznamy o použití POR. 

f) Povinnost pro členské státy zpřístupnit profesionálním uživatelům názvy plodin a účel použití 

odpovídající Kódům EPPO a Růstové fáze plodin dle monografie BBCH pro zaznamenání použití 

POR.   

** Ing. Stehlík - řeší se tak, aby nebyla potřeba úprava softwaru (formou poznámky nebo 

kolonky). Považujeme za vhodné doplnit tam kolonku např. „přípravek byl používán v souladu 

s návodem“ s možností volby ANO/NE. 

g) Povinnost uvádět v záznamech o použití POR informace stanovené v příloze tohoto nařízení. 

Toto nařízení je závazné v celém rozsahu a přímo použitelné ve všech členských státech EU; viz 

odkaz EUR-Lex - 32023R0564 - CS - EUR-Lex (europa.eu)  

Ing. Götzová - výše uvedené momentálně řešíme ve spolupráci s ÚKZÚZ a snažíme se o to, aby řešení  

a návazné zavádění uvedené povinnosti bylo co nejjednodušší. 

 

EUR-Lex%20-%2032023R0564%20-%20CS%20-%20EUR-Lex%20(europa.eu)
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•  podnět PhDr. Pánkové a Ing. Wintera - požadavek na řešení „milníku“ pro čerpání pro SZP (viz 

zápis ze 156 a 157. jednání ABK MZe): ABK znovu žádá o oficiální sdělení, jak bude posun milníků 

řešen, a to v co nejkratším možném termínu, abychom uklidnili nejen MAS, ale i žadatele (např. 

formou písemného sdělení ŘO směrem k NS MAS ČR). 

 

5.     Závěr 

 

Příští jednání ABK MZe se uskuteční 30. 4. 2025 v 10 hod., malé jednání ABK MZe se uskuteční  

26. 3. 2025 v 10 hod. 

Zpracovala: Bc. Daniela Augustinová                                                                         

Schválil: Ing. František Winter 

 


